

Neighbourhood Watch Bulletin – December 14, 2015

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. STEP in January**
 - 2. Fee increases**
 - 3. OPS front desk closures**
-

1. STEP in January

The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service's Selective Traffic Enforcement Program (STEP) will focus on following too close and stop sign violations during the month of January.

Following too close

Between 2007 and 2011, following too close was the cause of 24,487 traffic collisions, 6,872 injuries and eight fatalities.

Stop Sign violations

Between 2008 and 2012, there were 3,383 collisions involving drivers who failed to stop at stop signs. These collisions resulted in 998 injuries and six fatalities.

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health and the Public Works Department committed to preventing or eliminating road deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, community engagement, and development of a sustainable safe transportation environment.

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sureté du Québec, Department of National Defence's Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety for all residents of the national capital region.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The Safer Roads Ottawa Program is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for residents.

2. Fee increases

The Ottawa Police Services Board approved fee increases in the [2016 Budget](#) in keeping with the Board's policy in this area.

This decision was based on that fact that an increase in requests for records checks and other services had created a large gap between the cost of providing the services and the revenues generated. These changes are consistent with fees charged by other municipal police services in Ontario.

Effective January 1, 2016, the Ottawa Police Service (OPS) will increase fees for services for:

- Police Record Check for Service with the Vulnerable Sector – \$15 (free for volunteers with a volunteer letter); non-resident – \$55
- Police Record Check “while you wait” Express – add \$40 (only available at 2670 Queensview for those living in Ottawa for five years)
- Criminal Record Check – \$48; Non-resident – \$88
- Copy of Police Report (e.g. collisions) – \$53
- Adoption Application Letter and Police Records Check – \$63
- Pardon Application – \$59
- Collision Reports - \$202
- Police Reports for General Occurrences - \$53; Motor Vehicle Collisions - \$202

For more information on [records checks](#), [police reports](#), and [police station locations and hours of operation](#), please visit our website.

3. OPS front desk closures

Effective January 8, 2016, the Front Desks at 245 Greenbank Road and 4561 Bank Street will be closed.

“The change is the result of an in depth workload analysis, health and safety considerations and the repurposing of both buildings. This also supports the current Service Initiative objective to make the best use of our resources.” said Ottawa Police Inspector of District Support Tessa Youngson-Larochelle.

The Front Desks at 474 Elgin Street, 3343 St. Joseph Boulevard and 233 Huntmar Drive will continue to operate seven days a week, providing the same broad range of services, including police and collision reporting, vehicle releases and police records checks. As well, the facility at 2670 Queensview Drive is dedicated to background clearance, criminal records checks and Freedom of Information (FOI) requests.

Once closed, public access will not be available to these buildings, unless arrangements are made to meet an Ottawa Police member to provide an escort into the building.

“This enables Ottawa Police to better support front desk services and collision reporting, providing more efficient service to the public,” said Insp. Youngson-Larochelle.

[Visit our website for hours of operation.](#)

[How to contact Ottawa Police](#)

- 1. Le PASC au mois de janvier**
- 2. Hausses des frais**
- 3. Fermeture des comptoirs d'accueil**

1. Le PASC au mois de janvier

En janvier, le PASC se focalise sur le talonnement et le non-respect des panneaux d'arrêt

Ottawa - Pendant le mois de janvier, le Service de police de Gatineau et le Service de police d'Ottawa, par l'intermédiaire de son Programme d'application sélective en matière de circulation (PASC), s'attacheront au talonnement et au non-respect des panneaux d'arrêt.

Talonnement

Entre 2007 et 2011, il y a eu 24 487 collisions liées au talonnement qui ont entraîné 6 872 blessés et 8 décès. _

Non-respect des panneaux d'arrêt

Entre 2008 et 2012, des conducteurs qui n'avaient pas immobilisé leur véhicule aux panneaux d'arrêt ont provoqué 3 383 collisions. À la suite de ces collisions, 998 personnes ont été blessées, et 6 ont perdu la vie.

Le Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est un important partenariat communautaire liant le Service des incendies d'Ottawa, le Service paramédical d'Ottawa, le Service de police d'Ottawa, Santé publique Ottawa et les Services des travaux publics, et qui s'engage à la prévention ou l'élimination des décès et des blessures graves sur la route pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de l'engagement communautaire et du développement d'un environnement de transport durable et sûr.

Parmi les participants au Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de l'Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

Les résidents d'Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs fortes priorités. Le

Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa s'est engagé à faire appel aux ressources disponibles pour rendre les routes d'Ottawa plus sûres pour ses résidents.

2. Hausses de frais

La Commission de services policiers d'Ottawa a approuvé des hausses de frais dans le cadre de son [budget 2016](#) (*disponible en anglais seulement*) en tenant compte de sa politique.

Cette décision découle du fait que l'augmentation de la demande en ce qui a trait aux vérifications de casier judiciaire et autres services a créé un fort écart entre le coût d'offre de ces services et les revenus générés par ceux-ci. Les nouveaux tarifs sont comparables à ceux qu'exigent les autres services de police municipaux de l'Ontario.

Le 1 janvier 2016, le Service de police d'Ottawa augmentera les frais pour les services suivants :

- Vérification de dossier de police pour le service auprès de la population à risque – 15 \$ (gratuit pour les bénévoles disposant d'une lettre de bénévolé); pour les non-résidents – 55 \$
- Vérification de casier judiciaire express « à la minute » – ajoutez 40 \$ (offerte seulement au 2670 Queensview aux gens habitant Ottawa depuis au moins cinq ans)
- Vérification des antécédents criminels – 48; pour les non-résidents – 88 \$
- Copie d'un rapport de police (autre que le rapport de collision) – 53 \$
- Lettre de demande d'adoption et vérification de dossier de police – 63 \$
- Demande de réhabilitation – 59 \$
- Rapport de collision automobile – 202 \$
- Rapport de police sur les occurrences générales - 53 \$; les collisions impliquant des véhicules automobiles – 202 \$

Pour l'information au sujet des [vérifications de dossiers de police](#), des [rapports de police](#), les [adresses des postes de police et leurs heures d'ouverture](#), veuillez visitez notre site web.

3. Fermeture des comptoirs d'accueil

À compter du 8 janvier 2016, les comptoirs d'accueil des postes du 245 chemin Greenbank et du 4561 rue Bank seront fermés.

« Ce changement est le fruit d'une analyse approfondie de la charge de travail, de considérations en matière de santé et sécurité, et de la réorientation des deux immeubles. Il appuie en outre un présent objectif de l'Initiative d'amélioration des services, soit celui de tirer le meilleur parti des nos ressources,» dit l'inspecteur Tessa Youngson-Larochelle, du soutien divisionnaire de la Police d'Ottawa.

Les comptoirs d'accueil du 474 rue Elgin, du 3343 boulevard Saint-Joseph et du 211 promenade Huntmar demeureront ouverts sept jours par semaine, offrant le même vaste éventail de services, notamment le signalement de collisions et d'incidents, les remises de véhicules et les vérifications d'antécédents. De plus, le poste du 2670 promenade Queensview se consacre aux vérifications d'antécédents, aux vérifications de dossier criminel et aux demandes faites en vertu des lois sur l'accès à l'information.

Après ces fermetures, le public n'aura plus accès à ces immeubles, à moins que des dispositions soient prises pour rencontrer un membre de la Police d'Ottawa pour fournir une escorte.

« Ceci permet à la Police d'Ottawa de mieux appuyer ses services de réception et de signalement de collisions, proposant au public un service plus efficace,» dit l'inspecteur Youngson-Larochelle.

[Consultez notre site web pour connaître nos heures d'ouverture.](#)
[Comment contacter la Police d'Ottawa](#)

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We've found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.